



General News of Saturday, 21 December 2019

## Roads Minister wins the admiration of Rawlings

Former President Jerry John Rawlings has lauded the Minister for Roads and Highways, Kwesi Amoako-Atta for ordering the arrest of a foreign contractor who encroached a road with his activities, ABC News has gathered.

According to the former President, the Minister deserves commendation for his intervention to halt the encroachment to the road corridor through the activities of the contractor which has caused discomfort for road users and residents.



Panorama and landscape view of Lake Volta in Volta Basin and Eastern Region of Ghana. Lake Volta by artificial surface area is the largest reservoir and lake in the world. Lake Volta drains into the Gulf of Guinea on the Atlantic Ocean. Volta River has three main tributaries—the Black Volta, White Volta and Red Volta.



**GATG RADIO**  
[delanelk@yahoo.fr](mailto:delanelk@yahoo.fr) ,  
 Hayford A. Anyidoho / 015129998191



Allgemeine Nachrichten vom Samstag, 21. Dezember 2019

## Verkehrsminister erntet Applaus durch Rawlings

Der ehemalige Präsident Jerry John Rawlings hat den Minister für Straßen und Autobahnen, Kwesi Amoako-Atta, dafür gelobt, dass er die Verhaftung eines ausländischen Bauunternehmers angeordnet hat, der sich mit seinen Aktivitäten in eine Straße eingemischt hat, so ABC News.

Nach den Worten des ehemaligen Präsidenten verdient der Minister Lob für sein Eingreifen, um die Beeinträchtigung des Straßenkorridors durch die Aktivitäten des Auftragnehmers zu stoppen, die Unannehmlichkeiten für die Verkehrsteilnehmer und Anwohner verursacht hat.

Panorama and landscape view of Lake Volta in Volta Basin and Eastern Region of Ghana. Lake Volta by artificial surface area is the largest reservoir and lake in the world. Lake Volta drains into the Gulf of Guinea on the Atlantic Ocean. Volta River has three main tributaries—the Black Volta, White Volta and Red Volta.



## **Share national cake fairly to avoid election 2020 boycott threats – Kwesi Jonah**

The Institute of Democratic Governance (IDEG) is urging the government to ensure that every Ghanaian gets a fair share of the national cake.

These comments follow the growing agitation in some parts of the country where frustrated citizens have threatened to boycott the 2020 elections and chase away politicians who come to the campaign if their developmental needs are not met.

In a Citi News interview, a senior research fellow at IDEG, Kwesi Jonah said it was critical that the government addresses the various issues ahead of the 2020 general elections..



**GATG RADIO**  
[delanelk@yahoo.fr](mailto:delanelk@yahoo.fr),

Hayford A. Anyidoho / 015129998191



# Teilen Sie den nationalen Kuchen fair, um Boykottdrohungen für die Wahlen 2020 zu vermeiden - Kwesi Jonah

Das Institute of Democratic Governance (IDEG) drängt die Regierung, dafür zu sorgen, dass jeder Ghanaer einen fairen Anteil am nationalen Kuchen bekommt.

Diese Kommentare folgen der wachsenden Agitation in einigen Teilen des Landes, wo frustrierte Bürger damit gedroht haben, die Wahlen 2020 zu boykottieren und Politiker zu verjagen, die in den Wahlkampf kommen, wenn ihre Entwicklungsbedürfnisse nicht erfüllt werden.

In einem Interview mit Citi News, sagte Kwesi Jonah, ein Senior Research Fellow (Forschungsbeauftragter) bei IDEG, dass es entscheidend sei, dass die Regierung die verschiedenen Themen vor den Parlamentswahlen 2020 angeht.



**GATG RADIO**  
[delanelk@yahoo.fr](mailto:delanelk@yahoo.fr),

Hayford A. Anyidoho / 015129998191



## 15 MMDCEs misapplied, diverted over GHC483,000 - AG's report

Fifteen Metropolitan, Municipal and District Assemblies in the Northern Region have been captured in the 2018 Auditor-General's report for misapplication and diversion of monies amounting to GHC483,690.68.

A total of GHC47,056,420.30 was allocated to the 28 district assemblies in the Northern region for the year 2018 out of which GHC10,376,711.28 was deducted at source for service providers the assemblies owe, leaving a net of cash transfer of GHC36,679,70.02

The affected assemblies have been directed to refund the amount.

Two assemblies, North Gonja and Sawla-Tuna-Kalba are to refund GHC240,708.00 as impress to nine officers for various activities which were not retired as at the end of 2018.

The Tatale-Sanguli Assembly misapplied GHC17,809.41 of the Persons with Disabilities (PWDs) fund on re-current expenditure which is was not related to the PWDs. The AG has recommended the money be paid back to the PWDs accounts.

Panorama and landscape view of Lake Volta in Volta Basin and Eastern Region of Ghana. Lake Volta by artificial surface area is the largest reservoir and lake in the world. Lake Volta drains into the Gulf of Guinea on the Atlantic Ocean. Volta River has three main tributaries—the Black Volta, White Volta and Red Volta.



**GATG RADIO**  
[delanelk@yahoo.fr](mailto:delanelk@yahoo.fr),

Hayford A. Anyidoho / 015129998191



## **15 Stadt-, Gemeinde- und Bezirksversammlungen haben über GHC483.000 falsch angewendet bzw. umgeleitet, laut Bericht des ghanaischen Obersten Rechnungsprüfers**

Fünfzehn Stadt-, Gemeinde- und Bezirksversammlungen in der nördlichen Region wurden im Bericht des Auditor-General 2018 wegen falscher Anwendung und Abzweigung von Geldern in Höhe von 483.690,68 GHC erfasst. Insgesamt wurden den 28 Distriktversammlungen in der Nordregion für das Jahr 2018 47.056.420,30 GHC zugewiesen, von denen 10.376.711,28 GHC an der Quelle für die Dienstleister, denen die Versammlungen schulden, abgezogen wurden, so dass ein Netto-Bargeldtransfer von 36.679.70,02 GHC verbleibt. Die betroffenen Baugruppen wurden angewiesen, den Betrag zu erstatten. Zwei Versammlungen, North Gonja und Sawla-Tuna-Kalba, sollen GHC 240.708,00 als Eindruck an neun Offiziere für verschiedene Aktivitäten erstatten, die zum Ende des Jahres 2018 noch nicht in den Ruhestand getreten sind. Die Versammlung Tatale-Sanguli hat GHC17.809,41 des Fonds für Menschen mit Behinderungen (PWDs) für wiederkehrende Ausgaben, die nicht mit den PWDs in Verbindung stehen, falsch verwendet. Die AG hat empfohlen, das Geld auf die Konten der Menschen mit Behinderungen zurückzuzahlen.



**GATG RADIO**  
[delanelk@yahoo.fr](mailto:delanelk@yahoo.fr),

Hayford A. Anyidoho / 015129998191



## TUTAG threatens industrial unrest over salary disparities

The Technical University Teachers' Association of Ghana (TUTAG), has threatened nationwide industrial unrest to demand better remunerations and conditions of service.

The Association has also reminded the government to redeem its promise to migrate TUTAG onto the Public University Salary Structure by the end of 2019.

Dr Solomon Keelson, President of TUTAG, gave the caution at a news conference on the side-lines of its 36th delegate's congress in Cape Coast.

Following the enactment of the Technical Universities Act, 2016, (Act 922), six Technical Universities were established in the country in August 2016, and the Amendment Act, 2018 (Act 974) pushed for the conversion of Wa and Bolgatanga Polytechnics into Technical Universities.

But, Dr Keelson regretted that “having complied with all the conditions set out and the timelines proposed for the migration of TUTAG onto the Public University Salary Structure, we are yet to be migrated three years down the lane.



**GATG RADIO**  
[delanelk@yahoo.fr](mailto:delanelk@yahoo.fr),

Hayford A. Anyidoho / 015129998191



## Der Verband der Dozenten technischer Universitäten, TUTAG droht mit Arbeitsunruhen wegen Gehaltsunterschieden

Die Technical University Teachers' Association of Ghana (TUTAG), hat mit landesweiten Arbeitsunruhen gedroht, um bessere Entlohnungen und Arbeitsbedingungen zu fordern.

Der Verband hat die Regierung auch daran erinnert, ihr Versprechen einzulösen, die TUTAG bis Ende 2019 in die Gehaltsstruktur der öffentlichen Universität zu überführen.

Dr. Solomon Keelson, Präsident der TUTAG, gab die Warnung auf einer Pressekonferenz während des TUTAG-Delegiertenkongresses in Cape Coast. Nach der Verabschiedung des Technical Universities Act, 2016, (Act 922) wurden im August 2016 sechs Technische Universitäten im Land gegründet, und der Amendment Act, 2018 (Act 974) drängte auf die Umwandlung der Wa und Bolgatanga Polytechnics in Technische Universitäten. Dr. Keelson bedauerte jedoch, dass seit drei Jahren nach der Erfüllung aller Bedingungen und der vorgeschlagenen Zeitpläne auf die Migration der TUTAG in die Gehaltsstruktur der öffentlichen Universität noch gewartet werde.



**GATG RADIO**  
[delanelk@yahoo.fr](mailto:delanelk@yahoo.fr),

Hayford A. Anyidoho / 015129998191



## Name of Asantehene's mum removed from nursing college

The Chief of Staff at the Manhyia Palace, Kofi Badu, says the order for management to rename the Afia Kobi Ampem Nursing Training College, is to protect the revered image of the late Asante Queenmother (Asantehemaa).

"We've given every support to the owner to ensure that he runs the school in the appropriate manner. However, over the past few months, we've been receiving some reports that were giving us calls for concern.

"We did make some efforts in the past formally to find out what was going on but we couldn't do much until some formal complaints were made to the Asantehemaa. As a result of that, she personally came to sit on the matter," he explained.

The school has attracted media attention for the wrong reason over the years.

Just last week, the Principal, Samuel Owusu King, was arrested and charged with defrauding by false pretence after failing to register 52 final year students



**GATG RADIO**  
[delanelk@yahoo.fr](mailto:delanelk@yahoo.fr),

Hayford A. Anyidoho / 015129998191



## Name der Mutter von Asantehene von der Krankenpflegeschule entfernt.

Laut Kofi Badu, dem Stabschef des Manhyia-Palastes soll der Befehl an die Leitung, das Afia Kobi Ampem Nursing Training College umzubenennen, das verehrte Bild der verstorbenen Asante-Königinmutter (Asantehemaa) schützen .Sie hätten dem Besitzer jede Unterstützung gegeben, um sicherzustellen, dass er die Schule in der angemessenen Weise führt. In den letzten Monaten hätten sie jedoch einige Berichte erhalten, die ihnen Anlass zur Sorge gegeben hätten. In der Vergangenheit hätten sie einige formelle Anstrengungen unternommen, um herauszufinden, was vor sich geht, hätten doch nicht viel tun können, bis einige formelle Beschwerden bei der jetzigen Asante-Königinmutter eingereicht worden seien. Daraufhin habe sie persönlich die Einrichtung besucht, um die Angelegenheit zu verfolgen, erklärte der Stabschef. Die Schule habe über die Jahre aus dem falschen Grund die Aufmerksamkeit der Medien auf sich gezogen. Erst letzte Woche wurde der Schulleiter, Samuel Owusu King, verhaftet und wegen Betrugs unter Vorspiegelung falscher Tatsachen angeklagt, nachdem er 52 Azubis im Abschlussjahr nicht zur Teilnahme an dem Staatsexamen registriert hatte.